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§ 1  

Val av justerare och dag för justering 

Beslut 

Ordförande Olle Burell (S) och vice ordförande Lotta Edholm 

(L) utsågs att justera protokollet från dagens sammanträde. 

Justering av protokoll ska ske senast torsdagen den 1 september 

2016. 
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§ 2   

Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens 

sammanträde den 9 juni 2016 

Beslut 

Anmälan av protokollet från utbildningsnämndens sammanträde 

den 9 juni 2016, som blivit vederbörligen justerat, godkänns. 
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§ 3   

Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens 

antagningsdelegerades sammanträde den 28 juni 2016 

Beslut 

Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens 

antagningsdelegerade sammanträde den 28 juni 2016, som blivit 

vederbörligen justerat, godkänns. 
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§ 4   

Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens 

förvaltningsgrupp den 9 augusti 2016 

Beslut 

Anmälan av protokoll från utbildningsförvaltningens 

förvaltningsgrupp den 9 augusti 2016, som blivit vederbörligen 

justerat, anmäls och läggs till handlingarna. 
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§ 5   

Anmälan av beslut från kommunfullmäktige och 

kommunstyrelsen inom nämndens verksamhetsområde 

Beslut från kommunfullmäktige och kommunstyrelsen inom 

utbildningsnämndens verksamhetsområde anmäldes. 

 
Beslut 

Anmälan läggs till handlingarna. 
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§ 6   

Anmälan av delegationsbeslut, inkomna handlingar m.m. 

Delegationsbeslut till och med den 3 augusti 2016 från: 

Förvaltningschefen 

Förskoleavdelningen 

Grundskoleavdelningen 

Gymnasieavdelningen 

Avdelningen för samordning och utveckling 

Avdelningen för ekonomi och styrning 

Avdelningen för personal- och kompetensförsörjning  

Avdelningen för uppdrag kring lärande och elevhälsa 

 
Beslut 

Anmälan läggs till handlingarna. 
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§ 7   

Månadsrapport 

Ekonomisk rapport för juli 2016 anmäldes. 

 
Beslut 

Anmälan läggs till handlingarna. 

 

 

 



 Sammanträdesprotokoll 

Nr 7/2016 

Sida 10 (47) 

2016-08-18 

 

 

 

 

Utbildningsnämnden 

 

stockholm.se 

 

§ 8    

Barnkonventionen blir svensk lag (SOU 2016:19) 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 110-694/2016 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

15 juni 2016, dnr 1.6.1-3328/2016. 

 

Kommunstyrelsen har skickat förslaget om att 

barnkonventionen ska bli svensk lag till utbildningsnämnden på 

remiss. 

 

Förvaltningen ställer sig positiv till att stärka barns rättigheter, 

men har i ärendet redovisat några punkter där det kan finnas 

behov av förtydliganden eller vidare utredning, för att förslaget 

ska kunna följas i praktiken. Bland annat lyfts 

utbildningsområdet som särskilt viktigt att beakta i 

lagstiftningsprocessen med anledning av att alla barn och unga 

omfattas av utbildningsväsendet. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen i samverkan 

med gymnasieavdelningen, förskoleavdelningen och 

avdelningen för personal och kompetensförsörjning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 9   

Inhyrningsmedgivande för paviljongetablering på 

Fagersjöskolan 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag om 

att uppföra en paviljong vid Fagersjöskolan, fastigheten 

Mätnålen 1, till en uppskattad projektkostnad om cirka 5,0 

mnkr, motsvarande en tillkommande hyreskostnad om cirka 

1,7 mnkr beräknat för det första helåret.  

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott medgivande att uppföra en paviljong vid 

Fagersjöskolan, fastigheten Mätnålen 1, till en uppskattad 

projektkostnad om cirka 5,0 mnkr, motsvarande en 

tillkommande hyreskostnad om cirka 1,7 mnkr beräknat för 

det första helåret. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

20 juli 2016, dnr 2.6.3-433/2016. 

 

Enligt 2015 års elevprognos ökar antalet elever i 

Fagersjöskolans upptagningsområde, vilket har medfört ett akut 

behov av nya elevplatser redan till hösten 2016. För att lösa det 

akuta behovet föreslår förvaltningen inhyrning av en tillfällig 

paviljong om 531 kvm i två plan. Paviljongen föreslås placeras 

på Fagersjöskolans skolgård. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

och grundskoleavdelningen i samarbete med SISAB. Samråd 

med statsledningskontoret, huvudskyddsombud och ledningen 

på Fagersjöskolan har skett. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag om 

att uppföra en paviljong vid Fagersjöskolan, fastigheten 

Mätnålen 1, till en uppskattad projektkostnad om cirka 5,0 

mnkr, motsvarande en tillkommande hyreskostnad om cirka 

1,7 mnkr beräknat för det första helåret.  

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott medgivande att uppföra en paviljong vid 

Fagersjöskolan, fastigheten Mätnålen 1, till en uppskattad 

projektkostnad om cirka 5,0 mnkr, motsvarande en 

tillkommande hyreskostnad om cirka 1,7 mnkr beräknat för 

det första helåret. 
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3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 10   

Inhyrningsmedgivande för paviljongetablering vid 

Sandåkraskolan 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag om 

att uppföra två paviljonger i två våningar vid 

Sandåkraskolan, fastigheten Sköndal 2:1 till en uppskattad 

projektkostnad om cirka 7,9 mnkr, motsvarande en 

tillkommande hyreskostnad om cirka 3,1 mnkr beräknat för 

det första helåret. 

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott medgivande att uppföra två paviljonger i två 

våningar vid Sandåkraskolan, fastigheten Sköndal 2:1, till en 

uppskattad projektkostnad om cirka 7,9 mnkr, motsvarande 

en tillkommande hyreskostnad om cirka 3,1 mnkr beräknat 

för det första helåret.  

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

27 juli 2016, dnr 2.6.3-6992/2016. 

 

Enligt 2015 års elevprognos ökar antalet elever inom 

Sandåkraskolans upptagningsområde, vilket har medfört ett akut 

behov av nya elevplatser redan till hösten 2016. För att lösa det 

akuta behovet föreslår förvaltningen en tillfällig inhyrning av 

två paviljonger i två plan om totalt 1 164 kvm. 

Kapacitetsökningen föranleder behov av att ytterligare en 

hemkunskapssal tillskapas, vilket ordnas i den ena paviljongen. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning, 

grundskoleavdelningen och i samarbete med SISAB. Samråd 

med stadsledningskontoret, huvudskyddsombud och ledningen 

på Sandåkraskolan har skett. Idrottsförvaltningen har deltagit i 

processen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag om 

att uppföra två paviljonger i två våningar vid 

Sandåkraskolan, fastigheten Sköndal 2:1 till en uppskattad 

projektkostnad om cirka 7,9 mnkr, motsvarande en 

tillkommande hyreskostnad om cirka 3,1 mnkr beräknat för 

det första helåret. 

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott medgivande att uppföra två paviljonger i två 
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våningar vid Sandåkraskolan, fastigheten Sköndal 2:1, till en 

uppskattad projektkostnad om cirka 7,9 mnkr, motsvarande 

en tillkommande hyreskostnad om cirka 3,1 mnkr beräknat 

för det första helåret.  

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 11   

Genomförandeförslag Hökarängsskolan – 

kapacitetsökning, verksamhetsanpassningar samt 

ventilationsåtgärder  

Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

genomförandeförslag om kapacitetsökning i kök och matsal, 

mindre verksamhetsanpassningar samt kapacitetshöjande 

ventilationsåtgärder på Hökarängsskolan, till en uppskattad 

projektkostnad om cirka 39,5 mnkr, med en tillkommande 

hyra, år ett, om cirka 3,1 mnkr. 

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott om medgivande i enlighet med 

tjänsteutlåtandet om kapacitetsökning i kök och matsal, 

mindre verksamhetsanpassningar samt kapacitetshöjande 

ventilationsåtgärder på Hökarängsskolan, till en uppskattad 

projektkostnad om ca 39,5 mnkr, med en tillkommande hyra, 

år ett, om ca 3,1 mnkr. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

8 augusti 2016, dnr 1.5.3-8916/2014. 

 

Hökarängsskolan står inför ett stort renoveringsprojekt. SISAB, 

som är fastighetsägare, ska under åren 2017-2019 renovera och 

förbättra ventilation, el, avlopp, fönster, ytskikt, värme samt 

genomföra dränering. Eleverna kommer under renoveringen att 

få utrymma lokalerna. Planen är att de ska flytta till 

Kvickentorpskolan. Enligt kapacitetsinventeringen skulle 

skolan, med ökad kapacitet i matsal/kök, preliminärt, kunna 

rymma 710 elever i tre matlag. Ventilationskapaciteten i skolan 

kommer att uppgraderas för att klara 32+2 personer/klassrum. 

Med fyra matlag istället för tre skulle då skolan ha en teoretisk 

kapacitet på uppemot 830 elever. Ett antal 

verksamhetsanpassande åtgärder är även inräknade; ett 

omklädningsrum, en vägg i personalrum, en ny toalett samt att 

en gammal hemvårdslägenhet byggs om till två grupprum. Även 

tillgänglighetsanpassningar i och kring de publika lokalerna 

kommer att inkluderas. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

och grundskoleavdelningen i samarbete med SISAB. 

Skolledning samt huvudskyddsombud har deltagit i 

projektmöten och processen. 
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Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

genomförandeförslag om kapacitetsökning i kök och matsal, 

mindre verksamhetsanpassningar samt kapacitetshöjande 

ventilationsåtgärder på Hökarängsskolan, till en uppskattad 

projektkostnad om cirka 39,5 mnkr, med en tillkommande 

hyra, år ett, om cirka 3,1 mnkr. 

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott om medgivande i enlighet med 

tjänsteutlåtandet om kapacitetsökning i kök och matsal, 

mindre verksamhetsanpassningar samt kapacitetshöjande 

ventilationsåtgärder på Hökarängsskolan, till en uppskattad 

projektkostnad om ca 39,5 mnkr, med en tillkommande hyra, 

år ett, om ca 3,1 mnkr. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 12   

Utgår 
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§ 13   

Sexuella trakasserier i skolan 

Svar på skrivelse från Lotta Edholm (L), Cecilia Brinck (M), John 
Kåberg (C) och Christian Carlsson (KD) 

 
Beslut 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

31 maj 2016, dnr 1.1.3-149/2016. 

 

Med anledning av de uppmärksammade fallen av sexuella 

trakasserier i stadens simhallar och under festivalen We Are 

Sthlm lyfter Lotta Edholm (L), Cecilia Brinck (M), John Kåberg 

(C) och Christian Carlsson (KD) skolans ansvar att motverka att 

ungdomar utsätts för sexuella trakasserier. Skribenterna föreslår 

att utbildningsförvaltningen får i uppdrag att kartlägga 

förekomst av sexuella trakasserier i grundskola och gymnasium 

samt att återkomma med en redovisning av vilka åtgärder som 

vidtagits i form av exempelvis disciplinära åtgärder enligt 

skollagen. Utbildningsförvaltningen redogör i svaret för de 

insatser som pågår och som planeras för hösten 2016. 

Förvaltningen har idag inget system för att redovisa vilka 

disciplinära åtgärder som vidtagits just med anledning av 

sexuella trakasserier. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen i samråd med 

gymnasieavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 

 
Yrkande 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

 

Vice ordföranden Lotta Edholm (L) och ledamoten Cecilia 

Brinck (M) framlade ett eget förslag till beslut och yrkade bifall 

för detta. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med hans yrkande. 
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Reservation 

Cecilia Brinck m.fl. (M) och Lotta Edholm m.fl. (L) reserverade 

sig mot nämndens beslut till förmån för eget förslag: 

 

att  delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut. 

att  utbildningsförvaltningen ges i uppdrag att kartlägga 

förekomsten av sexuella trakasserier i skolan. 

att  därutöver anföra följande: 

 

Under våren 2016 tog Polisen fram en lägesbild för att bringa 

klarhet i utvecklingen av antalet anmälda brott som avser 

sexuellt trakasserier och ofredanden. I rapporten konstateras att 

cirka 10 procent av alla anmälningar om sexuella trakasserier 

och ofredanden  i Sverige kommer från skol- och 

fritidsverksamheter. Det innebär att skolan, näst efter sociala 

medier, är den verksamhet som är mest utsatt för den här typen 

av brott. Det är naturligtvis fullkomligt oacceptabelt och kräver 

att staden agerar för att komma åt detta.  

 

Det finns inga som helst ursäkter att se mellan fingrarna när det 

gäller sexuella övergrepp. Skolan måste reagera kraftfullt, och 

med fullt stöd av utbildningsnämnden, för att vidta de åtgärder 

som krävs. Det är bra att förvaltningen delar vår syn på att 

sexuella trakasserier i skolan är helt oacceptabelt, och det är bra 

att åtgärder vidtas. För att rätt åtgärder ska sättas in krävs dock 

att man vet hur omfattande problemet är. Vi föreslår därför att 

utbildningsförvaltningen ges i uppdrag att kartlägga 

förekomsten av sexuella trakasserier i skolan.  

I polisens rapport finns även förslag till åtgärder för att komma 

tillrätta med problemen, åtgärder som bland annat innefattar 

kommunen. Det är därför rimligt att utbildningsförvaltningen 

söker kontakt med polisen i syfte att hitta gemensamma 

arbetsmetoder i syfte att stävja brott av denna typ. 

 
Ersättaryttrande  

John Kåberg (C) och Christian Carlsson (KD) hänvisade till den 

gemensamma reservationen från (M) och (L). 
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§ 14   

Uppmärksamma och belöna särskilt skickliga skolledare 

Svar på skrivelse från John Kåberg (C), Lotta Edholm m.fl. (L), Cecilia 
Brinck (M), Christian Carlsson (KD). 
 
Beslut 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

12 juli 2016, dnr 1.1.3-2889/2016. 

 

I en skrivelse från John Kåberg (C), Lotta Edholm m.fl. (L), 

Cecilia Brinck (M) och Christian Carlsson (KD) föreslås att 

utbildningsförvaltningen inleder ett arbete med att premiera 

särskilt duktiga skolledare och rektorer genom instiftande av ett 

nytt pris. Förvaltningen ser inga hinder i att utvidga priset 

”Årets lärare” och ”Årets lärarlag” med kategorin ”Årets 

skolledare/rektor”. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen i samverkan 

med gymnasieavdelningen och avdelningen för personal- och 

kompetensförsörjning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 

 
Yrkande 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

 

Vice ordföranden Lotta Edholm (L) och ledamoten Cecilia 

Brinck (M) framlade ett eget förslag till beslut och yrkade bifall 

för detta. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med hans yrkande. 

 
Reservation 

Cecilia Brinck m.fl. (M) och Lotta Edholm m.fl. (L) reserverade 

sig mot nämndens beslut till förmån för eget förslag: 

 

att  delvis godkänna förvaltingens förslag till beslut. 
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att priset ”Årets lärare” och ”Årets lärarlag” utvidgas för att 

även omfatta ”Årets skolledare/rektor”. 

att  därutöver anföra följande: 

 

Vi ser med glädje att förvaltningen inte ser några hinder för att 

låta dagens nomineringar även omfatta ”Årets 

skolledare/rektor”. Att förvaltningen dessutom ser att en sådan 

breddning av utmärkelserna går helt i linje med ambitionen att 

öka Stockholm stads arbetsgivarvarumärke gör att vi föreslår att 

utbildningsnämnden inleder ett arbete med att premiera särskilt 

duktiga skolledare och rektorer genom ett instiftande av priset 

”Årets skolledare/rektor. 

 
Ersättaryttrande  

John Kåberg (C) och Christian Carlsson (KD) hänvisade till den 

gemensamma reservationen från (M) och (L). 
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§ 15   

Planer för Norra Reals grusplan 

Svar på skrivelse från Markus Nordström m.fl. (M), Lotta Edholm m.fl. 
(L), John Kåberg (C), Christian Carlsson (KD) 

 
Beslut 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

7 juni 2016, dnr 1.1.3-4055/2016. 

 

Markus Nordström m.fl. (M), Lotta Edholm m.fl. (L), John 

Kåberg (C) och Christian Carlsson (KD) har till 

utbildningsnämnden inkommit med en skrivelse angående 

planer för Norra Reals grusplan. KFUM har kontaktat 

utbildningsnämndens ledamöter och presenterat ett förslag om 

att uppföra en tillfällig idrottshall på Norra Reals befintliga 

grusplan.  

 

Utbildningsförvaltningen anser att det ska prövas om en 

konstgräsplan eller en tillfällig idrottshall temporärt kan 

anläggas på den nuvarande grusplanen, så länge som det inte 

hindrar en framtida utbyggnad. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts av gymnasieavdelningen i samverkan med 

avdelningen för ekonomi och samordning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 16   

Biblioteksplan 2016-2020 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 000646/2016 

 
Beslut 

Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 

till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

11 juli 2016, dnr 1.6.1-2803/2016. 

 

Utbildningsnämnden har fått stadens Biblioteksplan 2016-2020 

som remiss. Biblioteksplanen är ett övergripande 

strategidokument för hela Stockholms stads 

biblioteksverksamhet. Den beskriver bland annat 

folkbiblioteken och skolbibliotekens uppdrag och 

verksamhetsområden.  

 

Förvaltningen anser att biblioteksplanen ger en viktig signal om 

att bibliotek ska finnas tillgängligt för alla och med ett innehåll 

som tillgodoser allas behov och förutsättningar. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen i samråd med 

gymnasie- och förskoleavdelningen samt avdelningen för 

uppdrag kring lärande och elevhälsa. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 

till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  

 
Särskilt uttalande 

Cecilia Brinck m.fl. (M) och Lotta Edholm m.fl. (L) anmälde ett 

särskilt uttalande enligt nedan: 

 

Vi har de senaste åren sett stora och eskalerande 

ordningsproblem på Stockholms bibliotek. Biblioteken 

rapporterade under första halvåret 2015 lika många incidenter 

av våld, hot och trakasserier som under hela 2014 enligt siffror 

från kulturförvaltningen. Det handlar inte om bara folk som 

pratar ”för högt” utan också om reella hot och brott.  Mot den 

bakgrunden ter det sig märkligt att utbildningsförvaltningen i 
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sitt utlåtande skriver att ”Folkbiblioteket är en offentlig plats 

som omfattas av den lagstiftning som gäller för att ordningen 

ska upprätthållas. Förvaltningen anser inte att detta behöver 

regleras i en strategiplan för bibliotek.”  Hot, våld och 

ordningsproblem ska aldrig accepteras och bibliotekspersonal 

måste känna att de får ett fullgott stöd av arbetsgivaren i sitt 

arbete. 

 
Ersättaryttrande  

John Kåberg (C) och Christian Carlsson (KD) hänvisade till det 

särskilda uttalande gemensamt från (M) och (L). 
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§ 17   

Samrådsremiss om nästa regionala utvecklingsplan, RUFS 

2050 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr. 11-650/2016 
 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

1 juli 2016, dnr 1.6.1-3005-2016. 

 

Utbildningsförvaltningen har fått samrådsförslaget om nästa 

regionala utvecklingsplan, RUFS 2050, på remiss från 

kommunstyrelsen. RUFS 2050 är ett komplext dokument, med 

en bred vision för stockholmsregionen, och ligger av naturliga 

skäl på en högre geografisk nivå än Stockholms stad.  

Planen tar avstamp i visionen om Stockholm som Europas mest 

attraktiva storstadsregion och utgör ett gemensamt kontrakt som 

pekar ut regionens riktning framåt. Samrådsförslaget presenterar 

ett antal övergripande mål, mätbara delmål och prioriterade 

åtgärder som ska bidra till visionens förverkligande.  

 

Utbildningsförvaltningen anser, i likhet med den 

konsekvensbeskrivning som hör till samrådsförslaget, att 

barnperspektivet kan stärkas till den färdiga planen. Vidare 

anser förvaltningen att tillgången till grönytor och skolgårdar 

bör beaktas i stadens och regionens utbyggnad, samt att vikten 

av strategisk planering av skolor kan tydliggöras i planen. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samråd med grundskoleavdelningen och gymnasieavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Yrkande 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

 

Ledamoten Cecilia Brinck (M) framlade ett eget förslag till 

beslut och yrkade bifall för detta. 
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Utbildningsnämnden 
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Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med hans yrkande. 

 
Reservation 

Cecilia Brinck m.fl. (M) reserverade sig mot nämndens beslut 

till förmån för eget förslag: 

 

att  bifalla förvaltningens förslag till beslut. 

att  därutöver anföra: 

 

Det är centralt att regionen har en utpekad färdriktning för att 

kunna åstadkomma rimliga planeringsförutsättningar på lång 

sikt. Det är dock viktigt att planeringen är förankrad i 

verkligheten och utgår från den information som finns 

tillgänglig. Den regionala utvecklingsplanen från 2010 bygger 

på antagandet att planeringen ska utgå från flera regionala 

kärnor. Med facit i hand har vi kunnat konstatera att det 

antagandet var felaktigt och att intresset för de centrala delarna 

av regionen fortsatt är stort. Det visar hur viktigt det är att 

planeringen utgår från det människor vill ha, snarare än från 

politiska visioner kring hur människor bör göra. Vidare är det 

också viktigt att ekonomiskt ansvarstagande präglar 

planeringsarbetet och att man tar höjd för de driftkostnader och 

löpande kostnader som nya investeringar medför.  

 

Vi delar utbildningsförvaltningens slutsatser och synpunkter 

gällande samrådsremissen om nästa regionala utvecklingsplan. 

Det finns idag ett stort behov av strategisk planering av skolor 

och detta behöver tydliggöras i den regionala utvecklingsplanen. 

Det är viktigt att skolplaneringen finns med i ett tidigt skede och 

att man redan i detta skede börjar diskutera hur frågan ska lösas. 

Precis som utbildningsförvaltningen framhåller så är det också 

viktigt att skolornas tillgång till grönytor och skolgårdar beaktas 

i såväl stadens som hela regionens utbyggnad. 
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§ 18  

Samverkan mellan skola och socialtjänst 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 106-360/2016 
 
Beslut 

Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 

till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

13 juli 2016, dnr 1.6.1-1662/2016. 

 

En remiss har inkommit från kommunstyrelsen som gäller 

motion (2016:28) om samverkan mellan skola och socialtjänst. 

Motionen gäller insatser för att stärka samverkan mellan skola 

och socialtjänst för barn och ungdomar med utsatta 

uppväxtvillkor.  

 

Förvaltningen anser att de förslag som finns i remissen från 

kommunstyrelsen ligger i linje med nämndens tidigare 

ståndpunkt och att förslagen till insatser bidrar till att stärka 

samverkan mellan skola och socialtjänst för barn och ungdomar 

med utsatta uppväxtvillkor. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts i samverkan mellan grundskoleavdelningen 

och gymnasieavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 

till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

 
Yrkande 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

 

Vice ordföranden Lotta Edholm (L) framlade ett eget förslag till 

beslut och yrkade bifall för detta. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med hans yrkande. 

 
Reservation 

Lotta Edholm m.fl. (L) reserverade sig mot nämndens beslut till 

förmån för eget förslag: 

 

att  tillstyrka motionen. 
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Utbildningsnämnden 
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att  därutöver anföra följande: 

 

En bra utbildning är den viktigaste skyddsfaktorn för att det ska 

gå bra i livet för barn och unga med utsatta uppväxtvillkor. 

Därför krävs en väl fungerande samverkan mellan skolan och 

socialtjänsten. Förslagen i vår motion syftar till att förbättra 

denna samverkan, och att åtgärda de brister som Stadsrevisionen 

fann vid en granskning av verksamheten. 

 

Förvaltningen skriver att den anser att de förslag som finns i vår 

motion ligger i linje med nämndens tidigare ståndpunkt och att 

förslagen till insatser bidrar till att stärka samverkan mellan 

skola och socialtjänst för barn och ungdomar med utsatta 

uppväxtvillkor. Motionen bör därför tillstyrkas. 

 
Ersättaryttrande  

John Kåberg (C) och Christian Carlsson (KD) hänvisade till 

reserationen från (L). 
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§ 19   

Trygghetsåtgärder i skolan 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 106-711/2016 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

30 maj 2016, dnr 1.6.1-3381/2016. 

 

En remiss har inkommit från kommunstyrelsen som gäller 

motion (2016:47) om trygghetsåtgärder i skolan. I motionen 

anges att anmälningarna om hot och våld mot såväl skolpersonal 

som mot elever har ökat samt att Stockholm stads 

brukarundersökningar visar att eleverna själva i stor 

utsträckning svarar att det är otryggt i skolan. Motionärerna 

pekar också på att lärare upplever att de hotas med anmälningar 

från elever och föräldrar när de försöker upprätthålla ordning. 

 

Utbildningsnämnden föreslås få i uppdrag att ta fram 

förtydligade riktlinjer för hur skolorna ska arbeta med trygghet 

och studiero, säkerställa att skolorna har fungerande 

ordningsregler, ta fram riktlinjer för hur skolorna ska 

kommunicera med föräldrar vid regelöverträdelser samt inrätta 

en central funktion, Trygghetsakuten, dit skolor kan vända sig 

för stöd och råd. 

 

Utbildningsförvaltningen ställer sig i huvudsak positiv till de 

föreslagna åtgärderna och redovisar på vilket sätt förvaltningen 

stöttar skolorna i arbetet med trygghet och studiero. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen i samarbete 

med gymnasieavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Yrkande 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 
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Vice ordföranden Lotta Edholm (L) och ledamoten Cecilia 

Brinck (M) framlade ett eget förslag till beslut och yrkade bifall 

för detta. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med hans yrkande. 

 
Reservation 

Cecilia Brinck m.fl. (M) och Lotta Edholm m.fl. (L) reserverade 

sig mot nämndens beslut till förmån för eget förslag: 

 

att  tillstyrka motionen. 

att  därutöver anföra följande: 

 

Det räcker med att titta på de brukarundersökningar som staden 

gör årligen för att se att bristen på trygghet och studiero är en av 

skolans största utmaningar. Mer än hälften av stadens 

åttondeklassare uppger att de inte har arbetsro i klassrummet. 

Inte på någon annan fråga i brukarundersökningarna är 

resultaten så låga. De riktlinjer och ordningsregler som redan 

finns verkar inte räcka till för att uppnå trygghet och studiero. 

Det är avgörande för skolornas resultatutveckling att 

förbättringar sker snarast gällande tryggheten och studieron på 

stadens skolor och förvaltningen ställer sig positiv till de 

föreslagna åtgärderna. Motionen bör därför tillstyrkas. 

 
Ersättaryttrande  

John Kåberg (C) och Christian Carlsson (KD) hänvisade till 

reservationen gemensamt från (M) och (L). 
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§ 20   

Insatser för att underlätta övergången mellan förskola och 

grundskola 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 106-358/2016 
 
Beslut 

Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 

till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

17 juni 2016, dnr 1.6.1-3588/2016. 

 

En remiss har inkommit från kommunstyrelsen avseende motion 

(2016:35) om insatser för att underlätta övergången mellan för- 

och grundskolan. Motionen syftar till att förbättra övergången 

mellan förskola och grundskola, särskilt för de barn som 

behöver extra stöd. För att åtstadkomma detta föreslås en 

screening avseende såväl läs- och skrivsvårigheter som 

neuropsykiatriska diagnoser. 

 

Utbildningsförvaltningen instämmer i vikten av tidiga insatser 

för barn som behöver särskilt stöd. Det är förvaltningens 

uppfattning att förskolorna och stadsdelsförvaltningarna 

bedriver ett aktivt arbete för barn med behov av särskilt stöd och 

att det finns former för övergång till förskoleklass. Det finns 

även specialpedagogisk kompetens om barnens behov som 

bidrar till en väl förberedd övergång för barn i behov av särskilt 

stöd till skolans verksamheter.  

 

Däremot har förskolan inte kompetens eller mandat att bedöma 

neuropsykiatriska diagnoser. Neuropsykiatriska utredningar görs 

på initiativ av vårdnadshavarna och på remiss från 

barnhälsovården av särskilda team inom barnsjukvården. 

Förskolans uppdrag är att uppfylla strävansmålen i läroplanen 

och förvaltningen ska inte bedöma barn utifrån uppsatta mål 

inom vissa ämnesområden. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom förskoleavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 

till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

 
Yrkande 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 
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Vice ordföranden Lotta Edholm (L) och ledamoten Cecilia 

Brinck (M) framlade ett eget förslag till beslut och yrkade bifall 

för detta. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med hans yrkande. 

 
Reservation 

Cecilia Brinck m.fl. (M) och Lotta Edholm m.fl. (L) reserverade 

sig mot nämndens beslut till förmån för eget förslag: 

 

att  tillstyrka motionen. 

att  därutöver anföra: 

 

Det är centralt att övergången mellan förskola och grundskola 

fungerar bra och att eleven, i samband med övergången, genast 

får det stöd och den hjälp som eventuellt kan behövas. 

Dessvärre fungerar inte övergången mellan för- och grundskola 

tillfredsställande i alla delar av Stockholms stad idag och ofta 

hamnar barn i behov av särskilt stöd i kläm.  Antingen har inte 

den nya skolan hela bilden klar för sig eller också har eventuella 

diagnoser inte identifierats och särskilda insatser uteblir eller 

underskattas därför. Det är allvarligt eftersom all forskning visar 

på att tidiga insatser är avgörande för en elevs möjligheter att 

tillgodogöra sig sin utbildning.  

 

Vi anser därför att screening är ett viktigt verktyg för att tidigt 

uppmärksamma enskilda elevers behov men också för att kunna 

sätta in de insatser som behövs för att stötta och hjälpa de elever 

som har behov av det.  

 

Olika typer av screeningverksamheter har funnits tidigare och 

fram till för några år sedan genomförde skolhälsovården 

regelbundna kontroller för att kunna identifiera elevers behov i 

unga åldrar. I samband med förändringar i skollagen och 

omorganisering inom elevhälsan så blev dessa undersökningar 

frivilliga och idag genomgår endast var fjärde elev motsvarande 

undersökningar.  

 

Tanken med förslaget är inte att det är förskolans pedagogiska 

personal som ska genomföra en screening för att identifiera 

neuropsykiatriska funktionsnedsättningar eller dyslexi, utan 

screeningen ska naturligtvis genomföras av människor som 

besitter den kompetensen. I grund och botten handlar det om att 

utbildningsnämnden och stadsdelsnämnderna får gemensamt 

ansvar för att se till att dessa kontroller de facto genomförs. 
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Ersättaryttrande  

John Kåberg (C) och Christian Carlsson (KD) hänvisade till den 

gemensamma reservationen från (M) och (L). 
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§ 21   

Uppdragsutbildning för förskollärare 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 108-1741/2015 
 
Beslut 

Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 

till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

17 juni 2016, dnr 1.6.1-2327/2016. 

 

En remiss har inkommit från kommunstyrelsen som gäller 

”Skrivelse (9/11) om uppdragsutbildning för förskollärare” från 

Lotta Edholm (L). I skrivelsen betonas vikten av att 

förskollärare leder den dagliga verksamheten och har det 

pedagogiska ansvaret i stadens förskolor. Författaren till 

skrivelsen menar att bristen på förskollärare framförallt beror på 

att det utbildas för få förskollärare i regionen 

 

Utbildningsförvaltningen instämmer i att en stor del av 

svårigheten med att öka andelen förskollärare i stadens 

förskoleverksamhet beror på att det finns för få 

utbildningsplatser i regionen och att det är statens ansvar att 

komma till rätta med det. 

 

Förvaltningen ställer sig därför positiv till att kommunstyrelsen, 

utöver vad som tidigare angetts i budgeten, ges ett vidgat 

uppdrag att öka andelen förskollärare. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom förskoleavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 

till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

 
Yrkande 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

 

Vice ordföranden Lotta Edholm (L) och ledamoten Cecilia 

Brinck (M) framlade ett eget förslag till beslut och yrkade bifall 

för detta. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med hans yrkande. 
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Reservation 

Cecilia Brinck m.fl. (M) och Lotta Edholm m.fl. (L) reserverade 

sig mot nämndens beslut till förmån för eget förslag: 

 

att  delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut. 

att  utbildningsnämnden uppmanar kommunstyrelsen att 

utreda förutsättningarna för att staden finansierar en 

förskollärarutbildning genom uppdragsutbildning med 

lärosätena i regionen. 

 

Stockholms stad måste utreda alla möjligheter som står staden 

till buds för att få ut fler förskollärare på arbetsmarknaden. 

Förvaltningen delar vår syn på anledningen till 

förskollärarbristen och ställer sig positiva till vårt förslag om 

uppdragsutbildning. Utbildningsnämnden bör därför uppmana 

kommunstyrelsen att utreda förutsättningarna för att staden 

finansierar en förskollärarutbildning genom uppdragsutbildning 

med lärosätena i regionen. 

 

 
Ersättaryttrande  

John Kåberg (C) hänvisade till den gemensamma reservationen 

från (M) och (L). 



 Sammanträdesprotokoll 

Nr 7/2016 

Sida 36 (47) 

2016-08-18 

 

 

 

 

Utbildningsnämnden 

 

stockholm.se 

 

§ 22   

Programmering för samtliga elever från årskurs ett 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 106-597/2016 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

9 juni 2016, dnr 1.6.1-3382-2016. 

 

En remiss har inkommit från kommunstyrelsen som gäller 

motion (2016:39) om programmering för samtliga elever från 

årskurs 1. I motionen från Johan Nilsson (M) föreslås 

kommunfullmäktige att uppdra till utbildningsnämnden att 

införa programmering i undervisningen för samtliga elever från 

och med årskurs ett. I motionen lyfts fram att det är viktigt att 

skolans och utbildningens innehåll återspeglar det som händer i 

omvärlden och att den möter efterfrågan på arbetsmarknaden. 

 

För att möta det ökade behovet av digital kompetens och sätta 

fokus på programmeringens möjligheter och utmaningar inom 

ramen för skolverksamheten har förvaltningen tillsatt en 

programmeringskommission och startat ett pilotprojekt i 

programmering. Detta tillsammans med de nationella IT-

strategier för skolväsendet som håller på att tas fram, bland 

annat med förslag till förändringar i läroplaner och kursplaner 

för att förstärka och tydliggöra programmering, anser 

förvaltningen bör utgöra utgångspunkten för det fortsatta arbetet 

kring programmering i stadens skolor. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen i samråd med 

gymnasieavdelningen och avdelningen för utveckling och 

samordning.  

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Yrkande 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 
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Ledamoten Cecilia Brinck (M) framlade ett eget förslag till 

beslut och yrkade bifall för detta. 

 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med hans yrkande. 

 
Reservation 

Cecilia Brinck m.fl. (M) reserverade sig mot nämndens beslut 

till förmån för eget förslag: 

 

att  tillstyrka motionen. 

att  därutöver anföra: 

 

Det är viktigt att skolans och utbildningens innehåll återspeglar 

det som händer i omvärlden och att den möter efterfrågan på 

arbetsmarknaden. Stockholms stad är en stad med stor 

tjänstesektor och som dessutom ligger långt fram i 

teknikutvecklingen. Det är således viktigt att detta återspeglas i 

skolornas undervisning, särskilt viktigt är det att också väcka 

intresset för teknik redan i tidig ålder då ansökningarna till de 

tekniska och naturvetenskapliga programmen på gymnasiet 

minskar.  

 

Vidare spelar IT och teknikkunnande stor roll i princip samtliga 

yrkeskategorier idag. Därför är det bra att alla besitter en 

grundläggande IT- och teknikkunskap för att öka effektiviteten 

inom samtliga branscher.  

 

Programmeringskommissionens arbete är bra och vi välkomnar 

det, vi menar dock att projektets omfattning och tidsplan är 

otillräckliga. Kommissionens arbete ska pågå fram till 2018, 

vilket innebär att en bred implementering av programmering i 

Stockholms skolor kan komma att dröja upp till fem år. Det är 

för lång tid, särskilt då andra länder redan idag börjat 

implementera detta i skolan. För att grundskolan och 

utbildningarna i Stockholm ska ligga i framkant och möta den 

efterfrågan som finns på arbetsmarknaden så är det också viktigt 

att hänga med och uppdatera utbildningens innehåll 

kontinuerligt.    

 

Att införa programmering på schemat syftar till att koppla ihop 

matematik med något praktiskt, väcka elevernas intresse för 

ämnet samt att locka fler elever att välja att vidareutbilda sig 

inom detta framöver. För att locka fler ungdomar att välja 

naturvetenskapliga och tekniska utbildningar krävs god 

undervisning i matematik och NO. Skolan ska väcka elevernas 

intresse och motivera dem att vilja lära sig mera. 
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Ersättaryttrande 
John Kåberg hänvisade till reservationen från (M). 
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§ 23   

En försöksverksamhet med betyg från årskurs 4 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 000804/2016 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

Utbildningsnämnden ställer sig inte bakom regeringens förslag 

att införa en försöksverksamhet med betyg i årskurs 4 och 5 i 

grundskolan, grundsärskolan och sameskolan och i årskurs 5 

och 6 i specialskolan enligt de förutsättningar som anges. 

2. Utbildningsnämnden anför därutöver: 

Utbildningsnämnden delar till stora delar de synpunkter som 

förvaltningen för fram på regeringens förslag om att införa en 

försöksverksamhet med betyg från årskurs 4. Däremot ställer 

utbildningsnämnden oss inte bakom regeringens förslag då vi 

inte anser att det är en god idé med betyg i lägre årkurser än vad 

vi har idag. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

21 juni 2016, dnr 1.6.1-4187-2016. 

 

En promemoria från utbildningsdepartementet har skickats på 

remiss till Stockholms stad. Bakgrunden till promemorian är 

bland annat att kunskapsresultaten i den svenska grundskolan 

behöver förbättras. En del i arbetet med att förbättra 

kunskapsresultaten är att säkerställa att alla elever tidigt får den 

ledning och stimulans som de behöver för att de ska kunna 

utvecklas så långt som möjligt. I promemorian föreslås att det i 

skollagen införs ett bemyndigande för regeringen att besluta om 

en försöksverksamhet med betyg i årskurs 4 och 5 i 

grundskolan, grundsärskolan och sameskolan och i årskurs 5 

och 6 i specialskolan.  

 

Förvaltningen ställer sig bakom förslaget att införa denna 

försöksverksamhet med betyg enligt de förutsättningar som 

anges. Förvaltningen vill dock skicka med vissa synpunkter 

gällande förslaget. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen i samverkan 

med avdelningen för utveckling och samordning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 
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1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Yrkande 

Ordföranden Olle Burell (S) och ledamöterna Ingegerd 

Akselsson Le Douaron (MP) och tjänstgörande ersättaren 

Freddy Grip (V) framlade ett eget föreslag till beslut och yrkade 

bifall till detta. 

 

Vice ordföranden Lotta Edholm (L) och ledamoten Cecilia 

Brinck (M) yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med hans yrkande. 

 
Reservation 

Cecilia Brinck m.fl. (M) och Lotta Edholm m.fl. (L) reserverade 

sig mot nämndens beslut till förmån för förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Cecilia Brinck m.fl. (M) och Lotta Edholm m.fl. (L) anmälde ett 

särskilt uttalande enligt nedan: 

 

Det är bra att förvaltningen ställer sig positiv till 

försöksverksamhet med betyg från årskurs fyra. Många föräldrar 

och elever efterfrågar tidigare betyg eftersom de anser att det 

ger en mer tydlig bild av kunskapsresultaten.  

 

 I förvaltningens förslag till beslut redogörs för 

Vetenskapsrådets genomgång av forskningsläget när det gäller 

tidiga betyg. Värt att notera är dock att Vetenskapsrådet gått 

igenom ca 6000 rapporter och ca 40 avhandlingar i ämnet. Av 

dessa bedöms endast ett par vara av intresse. Och av dessa är det 

endast en som kommer till den slutsats som förvaltningen 

redogör för. Det finns helt enkelt nästan ingen forskning på 

området alls. 

 

Märkligt nog valde Vetenskapsrådet att avfärda den rapport som 

IFAU publicerade 2010 (Sjöström). Den visar att borttagandet 

av betygen på 1970-talet ledde till att färre barn till lågutbildade 

gick igenom gymnasiet än innan betygen avskaffades. 

 
Ersättaryttrande  

John Kåberg (C) och Christian Carlsson (KD) hänvisade till det 

särskilda uttalande gemensamt från (M) och (L). 
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§ 24   

Hjälp till flyktingbarn för bättre och snabbare läsförmåga 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 106-231/2016 

 
Beslut 

Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 

till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

12 juli 2016, dnr 1.6.1-2299/2016. 

 

En remiss har inkommit från kommunstyrelsen som gäller 

motion (2016:21) av Anette Hellström (M) om hjälp till 

flyktingbarn för bättre och snabbare läsförmåga. I motionen 

föreslås en rad åtgärder för att stärka flyktingbarns läsförmåga. 

Utbildningsförvaltningen väljer att lämna synpunkter på det 

förslag i motionen som berör nämndens verksamheter; att 

kulturnämnden och utbildningsnämnden ges i uppdrag att se 

över möjligheterna att förbättra och förenkla läsandet för barn 

som kommit som flyktingar till Stockholm. Förvaltningen 

menar att medvetenheten om läs- och skrivutvecklingens 

betydelse för såväl måluppfyllelse som integration är hög i 

stadens skolor samtidigt som det finns etablerade samarbetsytor 

mellan utbildnings- och kulturförvaltningarna i skolbiblioteken. 

Det utvecklingsarbete och stöd som redan idag finns för att 

förbättra och förenkla läsandet för barn som kommit som 

flyktingar till Stockholm anses vara tillräckligt. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen i samverkan 

med gymnasieavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 

till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

 
Yrkande 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

 

Ledamoten Cecilia Brinck (M) framlade ett eget förslag till 

beslut och yrkade bifall för detta. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med hans yrkande. 
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Reservation 

Cecilia Brinck m.fl. (M) reserverade sig mot nämndens beslut 

till förmån för eget förslag: 

 

att   tillstyrka motionen. 

att  därutöver anföra: 

 

Stockholms skolor står inför många utmaningar när det gäller 

integrationen och utbildningen av alla nyanlända elever som har 

eller kommer att börja i våra skolor under detta läsår. Vi anser 

dock att läs- och skrivförståelse måste få hög prioritet eftersom 

läs- och skrivförmåga är grundläggande för att lära sig språket, 

komma in i samhället och tillgodogöra sig en god utbildning.  

Läsning är ett bra sätt att lära sig språket, något som i sin tur 

underlättar en snabbare integration i samhället för de nyanlända 

flyktingarna.  Givet det stora flyktingmottagande som just nu 

sker i såväl Stockholms stad som resten av landet så är det också 

viktigt att skapa förutsättningar och underlätta för en smidig 

integration och bygga en stabil grund för dessa människor. 

Genom att arbeta med lässatsningar, likt ”The Letterbox Club”, 

även med nyanlända flyktingar ger man förutsättningar för att 

redan i ett tidigt skede bygga grunden för läsning och för det 

svenska språket. I det arbetet är det viktigt att såväl skolorna 

som stadens bibliotek tar sitt ansvar och avsätter tid för detta. 

 
Ersättaryttrande  

Christian Carlsson (KD) hänvisade till det särskilda uttalande 

gemensamt från (M). 
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§ 25   

Nyanlända och asylsökande i Stockholms stad 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 156-607/2016 
 
Beslut 

Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 

till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

10 juni 2016, dnr 1.6.1-3282/2016. 

 

Utbildningsnämnden har fått remissen ”Nyanlända och 

asylsökande i Stockholm stad” från kommunstyrelsen. Sedan 

sommaren 2015 har antalet flyktingar som anländer till 

Stockholm ökat kraftigt. Inom stadens projekt ”Översyn 

flyktingmottagande” ska en översyn genomföras för att 

säkerställa en ändamålsenlig organisation, process och 

resursfördelning samt uppföljning av flyktingmottagandet. 

Projektet ska dessutom utreda hur samordningen av stadens 

arbete med integrations- och flyktingfrågor kan utvecklas och 

organiseras. Översynen ska ha en bred ansats och gälla stadens 

samlade insatser och de förvaltningar som är ansvariga för 

välfärd och samhällsservice kommer beröras att av översynen.  

 

Ärendet beskriver processen med att ta fram boendelösningar 

samt utökning av boendeplatser för ensamkommande barn och 

ungdomar samt föreslår fördelning av de statliga medel som 

tilldelats Stockholm. Dessutom beskrivs inriktning och tidplan 

gällande översynen av stadens samlade organisation, process 

och resursfördelning samt uppföljning. I ärendet uppmanas 

också ett antal nämnder att initiera och intensifiera 

utvecklingsarbeten. Detta ska säkerställa ett flyktingmottagande 

som innebär möjligheter till etablering genom goda 

förutsättningar till boende, utbildning, arbete och övrig 

samhällsservice. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts av gymnasieavdelningen i samverkan med 

grundskoleavdelningen och avdelningen för ekonomi och 

styrning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 

till kommunstyrelsen som svar på remissen. 
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Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 26   

Ansvarsöverföring för ensamkommande barn 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 106-598/2016 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Utbildningsnämnden anförde därutöver: 

Ansvarsfördelningen för ensamkommande flyktingbarn är en 

komplicerad fråga som kräver avvägningar i varje enskilt fall 

snarare än en generell lösning. Det är viktigt att den mottagande 

kommunen tar sitt ansvar för att ordna ett boende i kommunen, 

särskilt ur ett barnrättsperspektiv. Det är av största vikt att se till 

det enskilda barnets situation och behov och undvika att 

ansvaret för barnet riskerar att falla mellan stolarna. För ett barn 

som har etablerats i sin boendekommun, med fungerande 

skolgång, nya vänner och en god relation med den gode 

mannen, kan det vara negativt att tvingas flytta. Därför måste en 

bedömning göras i varje enskilt fall. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

24 maj 2016, dnr 1.6.1-3481/2016. 

 

En remiss har inkommit från kommunstyrelsen avseende motion 

(2016:40) om ansvarsöverföring för ensamkommande barn. I 

motionen yrkar Lotta Edholm (L) och Isabel Smedberg 

Palmqvist (L) på att kommunfullmäktige uppdrar åt 

socialnämnden att verka för att överlåta ansvaret för 

ensamkommande barn som placerats utanför Stockholm på den 

mottagande kommunen, och på motsvarande sätt ta över 

ansvaret för de barn den kommunen placerat i Stockholm. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts av gymnasieavdelningen i samverkan med 

avdelningen för ekonomi och styrning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 

till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

 
Yrkande 

Ordföranden Olle Burell (S) och ledamöterna Ingegerd 

Akselsson Le Douaron (MP) och tjänstgörande ersättaren 

Freddy Grip (V) framlade ett eget föreslag till beslut och yrkade 

bifall till detta. 
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Vice ordföranden Lotta Edholm (L) framlade ett eget förslag till 

beslut och yrkade bifall för detta. 

 

Ledamoten Cecilia Brinck (M) yrkade bifall till förvaltningens 

förslag. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med hans yrkande. 

 
Reservation 

Cecilia Brinck m.fl. (M) reserverade sig mot nämndens beslut 

till förmån för förvaltningens förslag. 

 

Lotta Edholm m.fl. (L) reserverade sig mot nämndens beslut till 

förmån för eget förslag: 

 

att tillstyrka motionen. 

att därutöver anföra följande: 

 

Den ansträngda situation som Stockholm och många andra 

kommuner befunnit sig i har tvingat staden att placera barn 

utanför kommunen. Samtidigt är det så att de flesta kommuner i 

länet där Stockholm har placerat barn, också har placerat barn i 

Stockholm. Att fysiskt flytta ett barn som Stockholm ansvarar 

för från ett boende i en annan kommun till ett boende i 

Stockholm är naturligtvis en lösning, men det kräver att det 

finns en ledig plats och innebär också ett uppbrott som kanske 

inte är för barnets bästa. I så fall framstår det som enklare och 

mindre ingripande att helt enkelt flytta över ansvaret för barnet 

från den placerande kommunen till den kommun där barnet 

fysiskt befinner sig. Vi är medvetna om att en överflytt av 

ansvar enligt socialtjänstlagen kräver en utredning som tar 

resurser i anspråk. Men att följa upp barn som är placerade på 

många olika boenden i många olika kommuner tar också 

resurser i anspråk. Detta i kombination med förvaltningens 

konstaterande att förslaget är den bästa lösningen för individen 

talar för att motionen bör tillstyrkas. 
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§ 27  

Övriga frågor 

Sara Jendi Linder (M) ställde frågor om den tilltänkta 

gymnasieskolan i Länsstyrelsens gamla lokaler på 

Hantverkargatan. 

 

Ordföranden informerade om att diskussioner pågår. 


